
PROTOKÓŁ Nr 9/2024

z IX sesji Rady Gminy Sośno mającej miejsce w dniu 30 grudnia 2024 roku

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie obrad.

Przewodnicz4cy Rady Gminy Sośno Ryszard Badziński otworzył IX sesję rady gminy.

Oprócz radnych w posiedzeniu sesji udział wzięli również: Wójt Gminy Sośno Piotr

Dobrzański, Zastępca "Wó3ta Gminy Sośno Adam Ostrowski, Skarbnik Gminy Sośno

Arkadiusz Stryszyk oraz Sekretarz Gminy Sośno Iwona Sikorska. W sesji uczestniczyli

także licznie zebrani sołtysi z terenu gminy Sośno, Dyrektor Zakładu Gospodarki

Komunalnej w Sośnie Marcin Grubicki oraz reporter Wiadomości Krajeńskich Robert Lida.

Przewodniczący Rady Gminy Sośno Ryszard Badziński powitał wszystkich uczestników

sesji.

2. Stwierdzenie kworum.

Przewodnicz4cy rady gminy poinformował, że kwomm zostało osiągnięte, przy którym

może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy Sośno. Obecnych było 12 radnych

(nieobecni radni: Sylwia Kamińska, Marcin Skalski oraz Waldemar Żakowicz).

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

Protokół z obrad sesji, która miała miejsce w dniu 5 grudnia 2024 roku został przyjęty

pozytywnie jednogłośnie przez 12 radnych.

4. Informacja z pracy komisji stałych w okresie między sesjami.

W dniu 23 grudnia 2024 roku odbyły się dwa wspólne posiedzenia komisji rady

gminy. Komisja Rewizyjna obradowała wspólnie z Komisją (światy, Kultury, Zdrowia

i Sportu. Radny Henryk Wardziński przedstawił informację z pracy tych dwóch komisji.

Z kolei Komisja Finansów, Planowania, Budżetu i Spraw Socjalnych spotkała się z Komisją

Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej. Informację z posiedzenia

przedmiotowych komisji przedstawił radny Mirosław Dominiak. Spotkania wspólnych

komisji rady gminy miały miejsce w sali narad Urzędu Gminy Sośno. Radni nie wnieśli

uwag do informacji przedstawionych przez powyżej wspomnianych przewodnicz4cych

komisji rady gminy.
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5.Jnformacja o działaniach Wójta Gminy Sosno oraz o realizacji zgłoszonych
interpelacji i wniosków podczas posiedzenia poprzedniej sesji, jak również w okresie
międzysesyjnym.

Wó5t Gminy Sośno Piotr Dobrzański przedstawił sprawozdanie z podejmowanych przez
niego działań w okresie międzysesyjnym oraz o sposobie realizacji interpelacji i zapytań
zgłaszm"iych w ola-esie międzysesyjnym, jak również o sposobie realizacji wniosków
formalnych złożonych podczas posiedzeń komisji Rady Gminy Sośno. Radni nie wnieśli
uwag do informacji przedstawionych przez włodarza gminy Sośno.

6. Interpelacje izapytania radnych.

Za pośrednictwem przewodnicz4cego rady gminy nie złożono do wójta żadnych
interpelacji i zapytań.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

7.1. ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki Komunalnej
w Sośnie

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Sośnie Marcin
Grubicki.

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto
Podsumowanie:

ZA-12 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAa?,O SIĘ - O radnych.

7.2. ustalenia dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Sośnie Marcin
Grubicki.

Głosowanie zakończono wynikiem: przy3ęto
Podsumowanie:

ZA-12 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - Oradnych.
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7.3. udzielenia pomocy finansowej Gminie Mrocza (transport publiczny)

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sośno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyje;to

Podsumowanie:

ZA-12 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAI,O SIĘ - O radnych.

7.4. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu (transport publiczny)

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sośno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyje;to

Podsumowanie:

ZA-12 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - Oradnych.

7.5. przyznania dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie w ramach
zadania ,,Prace konserwatorskie, renowacyjne i budowlane w kościele pw. św.
Józefa w Sitnie" na 2025 rok

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sośno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie :

ZA-12 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁ,O SIĘ - Oradnych.

7.6. przyznania dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie w ramach
zadania ,,Prace budowlane i konserwatorskie - usunięcie przyczyny i skutków
zawilgocenia na ścianie zachodniej nawy głównej kościoła pw. m. Józefa
w Sitnie" na 2025 rok

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sośno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA-12 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAJ?,O SIĘ - Oradnych.
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7.7. przyznania dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie w ramach
zadania ,,Zabezpieczenie, zachowanie i utrwalenie substancji zabytkowego
ko.ścioła w Sośnie" na 2025 rok

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sośno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA-12 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAI,O SIĘ - O radnych.

7.8. przyznania dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie w ramach
zadania ,,Przywrócenie neogotyckiego hełmu wieży kościoła w Sośnie" na 2025
rok

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Sośno Iwona Sikorska.
Głosowanie zakończono wynikiem: przy3e;to

Podsumowanie:

ZA-12 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - Oradnych.

7.9.zmiany uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej poboru opłaty
skarbowej w drodze inkasa

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Sośno Arkadiusz Stryszyk.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyje,to

Podsumowanie :

ZA-12 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.

7.10. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośno na lata 2024-2029

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Sośno Arkadiusz Stryszyk.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA-12 radnycl;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - O radnych.
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7.11. zmian w budżecie gminy na 2024 rok

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Sośno Arkadiusz Stryszyk.
Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto

Podsumowanie:

ZA-12 radnych;
PRZECIW - O radnych;
WSTRZYMAŁO SIĘ - Oradnych.

Zanim przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad IX sesji

przewodniczący rady gminy zarządził 15-minutową przerwę.

8. Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 2025-2029.

Skarbnik Gminy Sośno Arkadiusz Stryszyk omówił projekt uchwały w sprawie

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośno na lata 2025-2029. Następnie

poinformował, że projekt przedmiotowej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez

Regionalną Izbę Obrachunkową w Bydgoszczy oraz przez cziery Komisje Rady Gminy

Sośno. Wobec tego za przyjęciem Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośno na lata

2025-2029 opowiedziało się 12 radnych i tym samym została przez Radę Gminy Sośno

przyjęta pozytywnie jednogłośnie.

9. Przyjęcie budżetu gminy na 2025 rok.

Skarbnik Gminy Sośno Arkadiusz Stryszyk omówił projekt uchwały w sprawie budżetu

gminy Sośno na 2025 rok. Następnie poinformował, że projekt budżetu został zaopiniowany

pozytywnie przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Bydgoszczy oraz przez cztery Komisje

Rady Gminy Sośno. Radni podjęli uchwałę pozytywnie 12 głosami.

Wójt Gminy Sośno Piotr Dobrzański dziękował radnym za przy?jęcie budżetu oraz

skarbnikowi gminy za jego przygotowanie. Szczególne podziękowania skierował również

do poprzedniego skarbnika gminy pani Honoraty Warnnbier za jej nieoceniony wkład

w przygotowanie nowego skarbnika do zbudowania tak ważnego dla gminy dokumentu.

Wójt podkreślił, że przyszłoroczny budżet jest budżetem obywatelskim, uwzględniającym

liczne przedsięwzięcia wynikające z inicjatyw społeczności lokalnych sołectw. W budżecie

znalazły się strategiczne inwestycje takie jak: budowa ośrodka zdrowia i żłobka. Dodatkowo

w rarnach funduszy sołeckich zabezpieczono środki na przygotowanie dokumentacji

projektowych w przedmiocie budowy drogi relacji SzynwaM-Wielowiczek, rozbudowy,

przebudowy i nadbudowy remizy strażackiej wraz ze zmianą sposobu użytkowania cześci
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remizy na salę wiejską w Dębinach, budowy sali wiejskiej w Skoraczewie oraz budowy
skrzyżowania dróg w Sitnie, jak również domku gospodarczego w Obodowie.
Wójt gminy zwrócił uwagę na trudności, jakie napotykają samorządy o małym potencjale,
takie j ak nasza gmina, w zakresie dochodów bieżących. Ograniczenia te utrudniaj4 realizacj e,
standardów narzucanych przez ustawy. Wójt podkreślił, że gmina musi dążyć do
zwiększania swojej atrakcyjności, aby zatrzymać w niej mieszkańców. Wobec tego
zadeklarował współpracę i zaangażowanie w realizację budżetu, podkreślając, że jego
realizacja wymaga wspólnego wysiłku wszystkich zaangażowanych stron.

10. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy Sosno na 2025 rok.

Radni 12 głosami przyjęli plan pracy rady gminy na 2025 rok, który zawiera
szczegółowe informacje dotyczące tematów i działań zaplanowanych do realizacji przez
radę w poszczególnych miesiącach przyszłego roku.

11. Wolne wnioski i zapytania.

W wolnych wnioskach sekretarz gminy pani Iwona Sikorska poinformowała, że w dniu
20 gmdnia 2024 roku Rada Powiatu Sępoleńskiego uchwaliła budżet na rok 2025. Wśród
zaplanowanych zadań inwestycyjnych znalazły się m.in. :

* opracowanie dokurnentacji projektowych dla odcinków dróg: Most Olszewka oraz
Sępólno Krajeńskie-Szynwałd-Wielowicz;

* zakup wielofunkcyjnego zestawu maszyn do drogowych robót utrzymaniowych dla
Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim;

* zakup kolejnego zestawu ciągnikowego do wykaszania poboczy;
* kontynuacja budowy chodników w ciągu dróg powiatowych realizowana w ramach

porozumienia między gminą a powiatem;
* środki na wsparcie organizacji pozarządowych i spółek wodnych.

Pani Iwona Sikorska zaznaczyła także, że złożyła wniosek do powiatu o podjęcie działań
wkierunku opracowania dokumentacji projektowej dla odcinka drogowego Tonin-
Ostrówek. Podkreśliła, że ten odcinek charakteryzuje się szczególnie z% nawierzchnią
i wymaga pilnych prac remontowych.

Dodatkowo radni w trakcie sesji zgłosili wnioski i szereg pytań, które dotyczą ważnych
spraw związanych z bieżącymi potrzebami mieszkańców oraz rozwojem gminy.
Radny Dawid Szwajca zawnioskował o zebranie poboczy przy drogach powiatowych na
trasie z Wąwelna do Jaszkowa oraz z Wąwelna do Mierucina. Z kolei radny Adrian Resler
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zgłosił problem z lustrem drogowym znajdującym się w Wielowiczu przy skrzyżowaniu

dróg w kierunku Jastrzębca i Suchorączka. Zachodzi koniecznoś;' naprawy lub wymiany

lustra, gdyż obecnie nie spełnia swojej funkcji.

Głos zabrał również radny Stanisław Gackowski, który pytał o przyszłosć zbierania

tekstyliów w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK). Chodzi

dokładnie o to, czy w 2025 roku na terenie naszej gminy będzie realizowana inicjatywa,

ma?jąca na celu poprawę gospodarki odpadami oraz dbanie o środowisko naturalne. Ponadto

radny Stanisław Gackowski zapytał, czy gmina ponosi koszty związane zwydaniem

świątecznej broszurki ,,Nasza Gmina" w Wiadomościach Krajeńskich. Radny pytał także

o licz% domów w Sośnie, które wciąż nie są pod%czone do kanalizacji, zarówno

grawitacyjnej, jak i ciśnieniowej. Co vvięce3, poruszył temat dotyczący terminu spotkania

z mieszkańcami odnośnie planowanej przebudowy drogi ulicy Parkowej w Sośnie na pieszo

jezdnię. Dodatkowo podczas sesji poruszony był temat budowy drogi szybkiego ruchu

w powiecie sępoleńskim.

12. Odpowiedzi na wnioskii zapytania zgłoszone podczas obrad.

Wójt gminy odnosząc się do kwestii dotyczącej zebrania poboczy przy drogach

powiatowych na trasie z Wąwelna do Jaszkowa oraz z Wąwelna do Mierucina, a także

w sprawie naprawy uszkodzonego lustra drogowego w Wielowiczu poinformował radnych,

że wnioski zostaną przekazane według właściwości tj. do Zarz4du Drogowego w Sępólnie

Krajeńskim.

Następnie poinfornnował radnego Stanisława Gackowskiego, że od l stycznia 2025 roku

odpady z tekstyliów i odzieży na terenie gminy Sośno będzie należało przekazywać do

Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów w Sośnie (PSZOK) lub do pojemników

przeznaczonych na zbiórkę używanej odzieży, zlokalizowanych w poszczególnych

sołectwach. Wspomniał także, że gmina Sośno wydając świąteczną broszurkę ,,Nasza

Gmina" w Wiadomościach Krajeńskich ponosi koszt papiem, na którym publikowany jest

artykuł w gazecie. Ponadto wójt gminy zapowiedział, że liczba domów w Sośnie, które

wciąż nie są pod%czone do kanalizacji, zarówno grawitacyjnej, jak i ciśnieniowej zostanie

zweryfikowana, a radny Stanisław Gackowski zostanie poinformowany o wynikach. Jeśli

chodzi o spotkanie dotyczące przebudowy ulicy Parkowej w Sośnie na pieszo jezdnię, wójt

zapewnił radnego Stanisława Gackowskiego, że mieszkańcy z wyprzedzeniem zostaną

o nim poinformowani.
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13. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący rady gminy zamknął IX

sesję Rady Gminy Sośno. Integralną c,eść protokołu stanowi nagranie obrazu wraz

zdźwiękiem, które opublikowane jest na serwisie internetowym pod adresem:

https://portal.posiedzenia.pl/Sosno oraz zabezpieczone zostało na zewnętrznym nośniku
danych.

Przewodniczący Rady Gminy Sośno Ryszard Badziński wspólnie z Wójtem Gminy

Sośno Piotrem Dobrzańskim życzyli wszystkim mieszkańcom naszej gminy, aby 2025 rok
przyniósł zdrowie, radość i pomyślność.

IX sesja Rady Gminy Sośno trwała w godzinach 9:00-10:58. Na tym protokół
zakończono.
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Protokół sporządziła:

INSPEKTO,

'tesd Da-nł(Jtk
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